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Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 07. 09. 2015 

 

Prítomní:  
Predseda komisie:  Mgr. Peter Kolek 

Členovia komisie:  PaedDr. Peter Černý, Mgr. Ladislav Maťašovský, 

 Mgr. Ján Kolek, Rudolf Mézes 

Ospravedlnení: Janette Vargová, Zsolt Takáč 

Ďalej boli prítomní: 

Hostia:                               Lucia Galambosová-zástupkyňa prednostu MsÚ,  

 Mgr. Katarína Barcziová - ved.odd.ŠkKaŠ,  

 Juraj Pekarovič – kronikár mesta 

 Miroslava Horňáková- za Dom Matice slovenskej 

Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 

Predseda komisie Bc. Peter Kolek privítal všetkých prítomných na zasadnutí komisie a 

oboznámil ich s programom zasadnutia, ktorý bol po výmene poradia bodov 1) a 2) 

jednomyseľne schválený. 

Program: 

1) Oponentúra 2. časti Kroniky mesta za rok 2014. 

2) Žiadosť Domu Matice slovenskej Galanta o odovzdanie majetku do správy mesta – 

busta Karola Duchoňa. 

3) Analýza čerpania rozpočtu za I. polrok 2015. 

4) Vyhodnotenie kultúrnych podujatí XXXI. ročníka Galantských trhov. 

5) Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Galanta na roky 2015-2020. 

6) Rôzne (o. i. Medzinárodná konferencia o záchrane kultúrnych pamiatok..). 

  

1) Oponentúra 2. časti Kroniky mesta za rok 2014: 

Vzhľadom na zdravotné problémy kronikára p. Pekaroviča bola Kronika za rok 2014 

spracovaná na dve časti, prvá – väčšia časť materiálu bola predmetom rokovania na júnovom 

zasadnutí komisie. Doplnený materiál bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

Pán Pekarovič uviedol, že tak, ako bolo dohodnuté, kroniku dopracoval, prepracoval aj 

kapitolu „Významné návštevy mesta“ v zmysle pripomienok z júnového zasadnutia komisie. 

Predseda komisie Mgr. Peter Kolek požiadal kronikára mesta o nasledovné opravy:  

- v kapitole „Mestské časti“ zmeniť názov „Dolinka“na „Dolina“ 

- v kapitole “Galantské trhy“ opraviť názvy hudobných skupín-správne má byť ELÁN 

TRIBUTE a  JAZZ PETITT z Mikulova 

- doplniť, že zábavné atrakcie sa nachádzali aj v mestskom parku 

Mgr. Kolek Ján sa informoval, koľko strán má mať mestská kronika? Navrhol, aby sa 

ohraničilo podľa možnosti v akom rozsahu má byť kronika spracovaná. 

Pán Pekarovič uviedol, že na základe metodickej príručky je odporúčaných pre mestá ako je 

Galanta maximálne cca 56 strán, avšak každý rok špeciálne v kultúre pribúda veľa akcií, takže 

je stále viac strán, teraz 92 strán -z toho vyjde cca 60 strán ručného zápisu kroniky. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala  „Oponentúru 

2.časti Kroniky mesta za rok 2014“, materiál berie na vedomie  a  odporúča text na ďalší 

postup prác po zapracovaní pripomienok. Zároveň odporúča vyplatenie príslušnej 

odmeny pre kronikára mesta. 

Do budúcich rokov navrhuje stanoviť maximálny rozsah kroniky mesta na 60 strán. 
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2) Žiadosť Domu Matice slovenskej Galanta o odovzdanie majetku do správy mesta  

- busta Karola Duchoňa: 

Materiál bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

Predseda komisie privítal pani Miroslavu Horňákovú, ktorá sa zúčastnila zasadnutia namiesto 

Bc. Gažovej -riaditeľky DMS, ktorá sa z pracovných dôvodov nemohla zúčastniť. 

Mgr. Peter Kolek konštatoval, že komisia nemá relevantnú informáciu, či sa jedná len o bustu, 

alebo aj o vydláždenú prístupovú cestu a pozemok. 

Pani Horňáková uviedla, že pozemok je mestský, hodnota majetku uvedená v žiadosti je 

hodnota busty. 

Mgr. Ján Kolek uviedol, že komplex sa skladá z dvoch častí- 1.podstavec a okolie pamätníka 

(dlažba) a 2.samotná busta. Bolo by vhodné pričleniť k žiadosti kompletnú dokumentáciu, aby 

bola úplná a na základe toho  mesto mohlo zmluvne prevziať majetok do správy. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Žiadosť 

Domu Matice slovenskej Galanta o odovzdanie majetku do správy mesta“ a odporúča 

DMS predložiť k žiadosti na ďalšie rokovanie komisie všetky potrebné materiály 

a súvisiacu dokumentáciu. 

 

3) Analýza čerpania rozpočtu za I. polrok 2015: 

Materiál bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mgr. Barcziová predniesla materiál a oboznámila prítomných  s výdavkami a príjmami za 

oblasť kultúry. Zároveň informovala o ukončení reštaurovania bronzovej sochy „Matka 

s dieťaťom“ a IV. etapy reštaurovania pohrebnej neogotickej kaplnky (zostávajú ešte  práce s 

nákladmi vo výške 6 800 € na V. etapu, čím by bolo reštaurovanie kaplnky dokončené). 

Mgr. Peter Kolek sa informoval, akým spôsobom je poskytovaná finančná podpora cirkvám? 

Mgr. Barcziová uviedla, že aj tieto dotácie idú cez výzvy, v tomto roku  na základe výzvy do 

určeného termínu podala projekt iba Rímskokatolícka cirkev. 

Mgr. Peter Kolek sa informoval akým spôsobom prebehol výber dodávateľa na tlač kalendára 

podujatí na rok 2015. 

Mgr. Barcziová uviedla, že dodávateľ tlače vzišiel z uskutočneného verejného obstarávania.  

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Analýzu 

čerpania rozpočtu za 1. polrok 2015“, materiál berie na vedomie  bez pripomienok  a   

odporúča  ho  Mestskému zastupiteľstvu v Galante schváliť  v predloženom rozsahu. 

 

4) Vyhodnotenie kultúrnych podujatí XXXI. ročníka Galantských trhov: 

Materiál spracovaný MsKS bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

Mgr. Ján Kolek uviedol, že všetky kultúrne programy, ktoré boli dopredu zabezpečené, 

prebehli v poriadku, realizovali sa v troch lokalitách, čo bolo z hľadiska ozvučenia dosť 

technicky náročné. Odozvy na programy boli dobré, osvedčilo sa spoplatnenie hlavných 

programov v amfiteátri, keďže nevznikol problém s preplneným hľadiskom a zachovaním 

bezpečnosti tak, ako v minulosti. Posledný deň v sobotu bolo vypredané,  malá skupina 

záujemcov sa nedostala na program. Finančný efekt z predaja identifikačných náramkov po 

odrátaní nákladov činil 4 655,80 EUR. Ani v lokalite parku sa nevyskytli žiadne problémy, vo 

vínnej uličke boli zabezpečené ďalšie programy-účasť bola veľká, priestory boli často 

preplnené. Čo sa týka nedostatku sociálnych zariadení-boli tu umiestnené kontajnerové WC. 

PaedDr. Černý navrhol v priestoroch parku klásť väčší dôraz na ľudové remeslá a tradície, 

keďže v sobotu ich tam bolo veľmi málo. Ďalej navrhol, prípadne aj za cenu zvýšenia 

poplatku, rozšírenie kultúrnych programov na amfiteátri a tematické zameranie jednotlivých 

ročníkov GT. Zároveň navrhol, aby v budúcnosti bola dobová scénka pri otvorení GT 
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zabezpečená  profesionálnym alebo poloprofesionálnym divadlom, v záujme dosiahnutia 

adekvátnej úrovne. 

Mgr. Peter Kolek konštatoval, že pri zvýšení poplatku na 2 € by bol príjem dvojnásobný ako 

v tomto roku a dalo by sa tak realizovať  vystúpenie dvoch hlavných kapiel na amfiteátri a to 

o 21.00 hod a o 23.00 hod., tak ako sa to robí aj v iných mestách.  

Členovia komisie ďalej konštatovali, že je nutné vybudovať sociálne zariadenia v lokalite 

parku, tak ako to bolo plánované v projekte na obnovu kaštieľa. 

 Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Vyhodnotenie 

kultúrnych podujatí XXXI. ročníka Galantských trhov“, materiál berie na vedomie 

s nasledovnými pripomienkami: 

- aby gestorom kultúrnych programov GT bola aj naďalej Komisia kultúry 

a medzimestských vzťahov 

- obohatiť úvod GT o profesionálnu dobovú scénku 

- vyčlenené finančné prostriedky na kofinancovanie projektu Obnovy kaštieľa 

v sume 122 500 € účelovo viazať na realizáciu stavebných prác a opráv na 

obnovu kaštieľa podľa pripravených projektov 

- porozmýšľať nad tematickým zameraním jednotlivých ročníkov GT 

- uvažovať nad rozšírením programovej štruktúry na poobedňajšie hodiny 

v lokalite amfiteátra na 19.00 hod., 21.00 hod. a 23.00 hod. 

- v zmysle zachovania bezpečnosti ponechať spoplatnenie kultúrnych programov 

na amfiteátri aj v budúcom roku 

 

5) Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Galanta na roky 2015-2020: 

Materiál bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

Predseda komisie Mgr. Peter Kolek uviedol, že sa jedná o rozsiahly materiál, gestorom je 

zástupkyňa prednostu MsÚ pani Galambosová. 

Pani Galambosová informovala, že pripomienky komisií budú zapracované do materiálu 

a tento bude následne predložený na rokovanie MsZ pravdepodobne 24. 9. 2015. 

Mgr. Peter Kolek predniesol pripomienku týkajúcu sa výrazu „rekonštrukcia letného kina“, 

keďže sa nejedná o komplexnú rekonštrukciu, ale o digitalizáciu amfiteátra, bolo by to 

potrebné vo všetkých častiach, kde sa to uvádza, opraviť na „rekonštrukcia amfiteátra: I. etapa 

-digitalizácia amfiteátra“. 

Mgr. Ján Kolek uviedol, že komplexnú rekonštrukciu amfiteátra v tomto období nie je 

racionálne realizovať, po digitalizácii za 3-4 roky by sa investícia vrátila, potom by bolo 

možné zo získaných finančných prostriedkov zabezpečiť aj rekonštrukciu. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Program 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Galanta na roky 2015-2020“, materiál berie 

na vedomie  a odporúča ho Mestskému zastupiteľstvu v Galante na schválenie   

s nasledovnou pripomienkou: 

- všade uvádzať namiesto  výrazu „rekonštrukcia letného kina“   

„rekonštrukcia amfiteátra: I. etapa - digitalizácia amfiteátra“ 

 

 

6) Rôzne: 

A) Informácia o konaní„ Medzinárodnej konferencie o záchrane kultúrnych pamiatok a ich 

prínos pre turizmus a cestovný ruch“,  v kinosále MsKS Galanta dňa 25.11.2015. 

Materiál so žiadosťou o stanovisko bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 
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Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala predmetný 

materiál, ktorý berie na vedomie  a odporúča:  

- podujatie organizovať pod záštitou Mesta Galanta 

- vyčleniť na organizáciu konferencie z rozpočtu mesta sumu 3 000 € 

 

B) Mgr. Barcziová-vedúca odd.ŠkKaŠ informovala prítomných o návrhoch na ocenenie 

TTSK, ktoré boli schválené : za oblasť kultúry p. Bedecsová Katarína z Galantskej knižnice 

a za oblasť školstva p. Popluhárová Beáta z CVČ Spektrum, ich ocenenie sa uskutoční 

 v mesiaci marec a máj 2016. 

 

C) Mgr. Barcziová oboznámila prítomných s prvým prototypom mestského suveníru (ruka 

priateľstva) , ktorý bol vyhotovený na základe víťazného návrhu Paulíny Horňákovej v súťaži 

„Galanta-moje mesto“. 

 

 

 

 

 

Termín ďalšieho zasadnutia komisie bude upresnený pozvánkami. 

 

 

 

        Mgr. Peter Kolek v. r. 

                      predseda komisie 
 

 

 

 
V Galante dňa  8. 9. 2015          

Zapísala: Eva Poláková 

 

 


